
Sprawozdanie z wyjazdu na Denali 6190 m n.p.m. 

 

 

Wyprawa w skład w której wchodził Tomasz Rodzynkiewicz (KW SAKWA) i Marco Schwidergall (KW 

SAKWA) - trwała od 23 kwietnia do 27 maja br. Przedsięwzięcie było wspierane finansowo przez 

Polski Związek Alpinizmu oraz Ministerstwo Sportu i Turystyki w ramach programu Polski Himalaizm 

Sportowy. 

 

Kalendarium wyprawy: 

23.04 – wylot z Berlina do Anchorage 

24.04 – zakupy Anchorage 

25.04 – przejazd do Talkeetna, wizyta w siedzibie parku narodowego  

26.04 – lot na lodowiec, transport rzeczy do C1 ( 2350 m n.p.m.) 

27.04 – budowanie bazy 

28.04 – załamanie pogody, wzmacnianie bazy 



29.04 – transport pozostałego depozytu z lądowiska 

30.04 – transport rzeczy do C3 ( 3350 m n.p.m.) 

01.05 – załamanie pogody 

02.05 – kolejny transport do C3 ( 3350 m n.p.m.) 

03.05 – załamanie pogody 

04.05 – wyjście i spanie w C3 ( 3350 m n.p.m.) 

05.05 – wyjście i nocleg na wysokości 3950 m n.p.m.) 

06.05 – dotarcie do C4 ( 4330 m n.p.m.) 

07.05 – Odpoczynek + pakowanie się na Cassina 

08.05 – wyjście aklimatyzacyjne i nocleg na West Rib na wysokości 4800 m n.p.m. 

09.05 – w nocy przychodzi załamanie pogody z porywistym wiatrem, mimo obiecujących prognoz 

stan ten utrzymuje się w ciągu całego dnia. Podczas próby zejścia West Ribem pod Cassina warunki 

uniemożliwiały szybkie poruszanie się  ( duża ilość średniej jakości lodu, brak możliwości nakręcenia 

stanów zjazdowych, ciągłe zewspinywanie się ), do tego wiatr i temperatury powodowały utratę 

czucia w stopach. Następuje decyzja o wycofaniu się. 

10.05 – odpoczynek w C4, zapoznanie się z nowymi prognozami i decyzja o zrobieniu drogi West Rib 

cut off. Prognozy pogody nie dają żadnej nadziei na zrobienie Cassina do końca wyjazdu. 

11.05 – wyjście na West Rib i nocleg na wysokości 5200 m n.p.m., czas 4h 

12.05 – 9.20 wyjście, 13.00 osiągniecie wysokości 5900 m n.p.m. Tomek postanawia poczekać ze 

względu na odczuwanie wysokości, Marco kontynuuje i wychodzi o 14.12 na szczyt (6190 m n.p.m.), 

16.40 dotarcie do C4 

13.05 – zjazd z C4 do lądowiska w śnieżycy. Mając dużo szczęścia udaje się załapać na ostatni samolot 

do Talkeetna, następne loty były dopiero możliwe za 6 dni    

25.05 – powrót do Anchorage 

26.05 – Wylot z Anchorage 

27.05 – przylot do Berlina 

  

 

 

 

Podsumowanie: 



Przeciągająca się zima z rekordowymi opadami nie sprzyjały naszej działalności. Podczas naszego 

pobytu na górze nie było ani jednego dłuższego okna pogodowego, wszystkie trwały po 2 dni a to 

zdecydowanie za mało na bezpieczne zrobienie Cassina bez dostatecznej aklimatyzacji. Uważamy że 

działalność w tych górach to dobry trening i sprawdzian przed górami najwyższymi.  

 

Nocleg na wysokości 5200 m n.p.m. 



 

Na szczycie 



 

W środkowych partiach drogi West Rib  



 

Grań szczytowa 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

    

 

 

 

 


